
 

 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL DIA 22 DE MARÇ DE 2023 DEL CONSELL DE POBLE. 

 

A la sala “Carquefou”, a les 19 hores 35 minuts del dia 22 de març de 2023, i per tal de 

celebrar la sessió del Consell de Poble, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Marc 

Almendro i Campillo, es reuneixen els membres que a continuació s’indiquen: 

 

Com a representants de l’Ajuntament hi assisteixen: 

 

- Sr. Josep Bardés Conesa, regidor (GdA) 

- Sra. Natàlia Brenes Cordero, regidora (JxCat-JUNTS) 

- Sra. Roser Ollé i Llobet, regidora (ERC+SxA-AM) 

- Sra. Mercè Vizern i López, regidora (ERC+SxA-AM) 

  

Hi assisteixen: 

 

 Els presidents o representants de les associacions en qualitat de membres 

titulars del Consell de Poble  

 

NOM I COGNOMS    ASSOCIACIÓ 

Sr. Óscar Ginés Rodríguez   C.E. Serra Marina Alella   

Sr. Daniel Rodríguez Struve   Agrupació d'Astronomia d'Alella   

Sra. Céline Corbel    Ampa Escola Fabra   

Sr. Àngel Cayuela Carrasco   Associació de la Gent Gran d'Alella 

Sr. Francesc Lluch Prat   Trabucaires del Vi d'Alella   

Sra. Eliana Maria Leguizamon Muiños Associació TEA Asperger Maresme 

 

 Els presidents o representants de col·lectius, en qualitat de membres titulars del 

Consell de Poble.  

 

NOM COGNOMS                 REPRESENTACIÓ          

Sra. Eliduvina Abad Pardo   Màsters del Vi d'Alella 

Sra. Rosa Maria Perez Peidro  Aprenem d'Alella 

 

 

 Representants de la ciutadania, en qualitat de membres titulars del Consell de 

Poble.  



 

 

NOM COGNOMS   

 

Sr. Javier Salvador Ribera   

Sra. Carlota Maria Ramos Ferrer   

Sra. Sara Xirau Riambau   

Sr.  Asensio Martinez Ruiz   

Sr. Javier Metzger Torelló   

Sra. Cristina Vidal Larrosa   

 

Assisteixen com a assessores de la regidoria de Participació Ciutadana la Sra. Mònica 

Vergés i De Orovio i la Sra. Jordina Altafaja Duran. 

 

Assistits per mi, Montserrat Corral Saldaña, actuant com a secretària del Consell de 

Poble. 

 

El Sr. Alcalde dona la benvinguda als presents i explica als compareixents que en data 

de 27 de juliol de 2022 es va aprovar el Reglament de participació del poble d’Alella i 

que  l’article 16.3 de l’esmentat  estableix que formaran part del Consell del Poble fins a 

18 membres, com a representants d’associacions i col·lectius del poble, i fins a 6 

persones com a representants de la ciutadania a títol individual. 

 

Que amb la voluntat de constituir un nou Consell de Poble per a l’any 2023, es van 

designar, per proposta de l’Alcaldia al  Ple municipal els representants de la corporació 

municipal al Consell de Poble.  

 

Així mateix, es va obrir la convocatòria per tal que les associacions, col·lectius i 

ciutadania, que estiguessin interessats, presentessin candidatures. Els membres van 

ser escollits per sorteig públic. 

 

El Sr. Alcalde proposa als presents presentar-se de forma individual a la resta de 

membres del Consell de Poble. La qual cosa s’efectua seguidament. 

 

A continuació el president obre l’acte, i s’entra a conèixer dels assumptes inclosos a 

l'ordre del dia: 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ CELEBRADA EL 

DE LA SESSIÓ CELEBRADA EL 22 DE MARÇ DE 2022. 



 

 

S’aprova, per assentiment dels membres presents, l’acta de la sessió del Consell de 

Poble de 22 de març de 2022, sense introduir-hi esmenes. 

 

2. CONSTITUCIO DEL MEMBRES DEL NOU CONSELL DE POBLE  

 

El Sr. Alcalde explica que després de les experiències anteriors de les reunions del 

Consell de Poble,  s’ha decidit fer-ho diferent,  amb dinàmiques més profitoses i amb un 

grup més reduït de representants.   

 

Qualsevol qüestió sobre el Consell de Poble està al reglament de participació que es 

pot consultar a la pàgina web de l’Ajuntament.  

 

El Consell de Poble és un òrgan consultiu i de deliberació de les temàtiques que afecten 

la globalitat del poble. Té com a objectius afavorir la participació ciutadana, el debat 

ciutadà i la construcció comunitària; contribuir a la deliberació democràtica i fer un 

seguiment de l’acció de govern. 

 

El Sr. Alcalde informa que no s’han esgotat totes les places de membres de les 

associacions. Recorda que com hi hauran eleccions i es modificarà la part de 

representants de l’Ajuntament, s’oferirà de nou la possibilitat a les associacions per si 

alguna mes es vol incorporar. 

 

Es fixa que mínim hi haurà dos reunions a l’any, però si s’estima convenient es poden 

fer més.  

 

La Sra. Eliana Maria Leguizamon Muiños, sol·licita si es possible tenir un llistat dels 

membres per poder contactar si s’ha de fer alguna comissió. El Sr. Alcalde manifesta 

que des de l’Ajuntament i, per tema de protecció de dades, no es poden facilitat emails 

particulars.   

 

El Sr. Alcalde dona per constituït el nou Consell de Poble.  

 

SUBVENCIONS 2023. 

 

EL Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Altafaja per tal que expliqui aquest punt de 

l’ordre del dia.  



 

 

La Sra. Altafaja informa que aquest any el termini per presentar les sol·licituds de 

subvencions s’ha avançat una mica, amb la intenció d’agilitzar el procediment 

administratiu.  

 

Les partides pressupostàries de l’any 2023, es mantenen com l’any anterior i estableixen 

que per: 

 

- Les subvencions ordinàries a entitats d'Alella: 38.000 € 

- Les subvencions extraordinàries a entitats d'Alella: 6.000 € 

- Les subvencions ordinàries a entitats socials d'Alella: 6.000 € 

- Les subvencions extraordinàries a entitats socials d'Alella: 1.500 € 

 

Recorda que el termini per presentar les sol•licituds de subvencions ordinàries finalitza 

el dia 23 de març de 2023 mentre que per presentar les sol·licituds de les subvencions 

extraordinàries hi ha temps fins el 30 de setembre, sempre i quan no s’esgoti la dotació 

pressupostària. 

 

Pel que fa a la justificació de les subvencions el termini es fins el 15 de novembre de 

2023. S’haurà d’aportar la següent documentació: la memòria justificativa i les factures 

que justifiquen la despesa de l’import concedit. 

 

Cal tenir en compte que s’ha de justificar pels conceptes que s’ha atorgat la subvenció, 

perquè no sempre tots els conceptes que es demanen són els que es concedeixen.  

 

Les factures han d’anar a nom de l’entitat i hi ha de constar el CIF i les seves dades 

fiscals. S’acceptaran aquelles que van de l’1 de gener a 15 de novembre de 2023.  

 

Com sempre, s’anirà informant i fent els recordatoris durant tot el període de 

subvencions. També, si es necessita suport o bé es tenen dubtes es pot fer 

l’acompanyament que es necessiti. 

 

PRESSUPOSTOS PARCITIPATIUS  

 

El Sr. Alcalde cedeix la paraula a la Sra. Altafaja per tal que expliqui aquest punt de 

l’ordre del dia. 

 



 

La Sra. Altafaja explica que es la primera edició dels pressupostos participatius i que 

van haver-hi 27 propostes fetes per entitats i ciutadania i després de la valoració tècnica 

i de la viabilitat de les propostes, van entrar a votació 12 propostes.    

 

Finalment, després del període de votacions, es realitzaran 7 de les 12 propostes 

finalistes, que com estava previst, l’Ajuntament destinarà un import de 100.000 euros 

per executar-les.  

 

Manifesta que estan molt contents perquè hi ha hagut molta participació, un total de 465 

alellencs i alellenques, majors de 16 anys, han participat en la fase de votació que s'ha 

dut a terme del 6 al 26 de febrer. 

 

La comissió de seguiment de pressupostos participatius ha valorat la viabilitat 

pressupostària de les propostes més votades, seguint els criteris generals que regeixen 

el procés, que literalment diu: “les propostes s'ordenen en funció del nombre major de 

vots i s'executaran totes aquelles que conjuntament amb la resta d'actuacions 

prèviament incloses no superin l'import del valor màxim de 100.000 euros, iva inclòs”.  

 

Les propostes guanyadores són:     

 Adaptació de l'Escola Fabra als efectes del canvi climàtic: 176 vots i un cost de 

39.640 euros. Que s’executarà en els propers 6 mesos.  

 Condicionament acústic de les aules de l'Escola La Serreta d'Alella: 90 vots i un 

cost aproximat de 30.383 euros. Que s’executarà en els propers 6 mesos. 

 Equipar el local de l'Associació de Dones Montserrat Roig d'Alella per a la 

realització de tallers formatius: 43 vots i un cost 5.324 euros. Que s’executarà en els 

propers 9 mesos. 

 Renovació dels equips informàtics Can Gaza: 37 vots i un cost de 3.500 euros. Que 

s’executarà en els propers 9 mesos. 

 Renovació de mobiliari del despatx de Can Gaza: 19 vots i un cost de 5.000 euros. 

Que s’executarà en els propers 9 mesos. 

 Instal·lació de ventiladors a les aules de l'Escola La Serreta: 16 vots i un cost de 9.343 

euros. Que s’executarà en els propers 6 mesos. 

 Adequació dels vehicles de l'ADF: 14 vots i un cost de 6.000 euros. Que s’executarà 

en els propers 6 mesos. 

 

Les propostes que queden excloses per superar l'import màxim de 100.000 € iva inclòs, 

són:    



 

 La remodelació interior de les instal·lacions i equipaments dels vestidors del camp de 

futbol. 

 La millora de l'Skatepark. 

 La instal·lació d'armaris de seguretat per a emmagatzematge de pirotècnia. 

 Rampa vorera Pg. Creu de Pedra amb Pau Vila. 

 La reconversió d'un pipi can en un parc caní.  

 

Es pot  anar fent el seguiment a través de la plataforma Decidim Alella. Allà  es poden 

trobar totes les fases del procés i tota la informació.  

 

Durant les pròximes setmanes s’obrirà, a través de la pàgina web, un formulari 

d’avaluació sobre el disseny i la implementació del procés participatiu, és a dir, les fases, 

el tempos de cada fase, la facilitat i accessibilitat, entre d’altres.   

 

La Sra. Celine Cobel, sol·licita si es pot informar del calendari de d’execució de les obres 

de les escoles. Son actuacions per pal·liar la calor i vol saber si s’executarà abans de 

maig/juny. 

 

El Sr. Alcalde manifesta que recull la petició i veure si es pot fer un retorn. L’alcalde 

informa que tot el que supera certa quantitat de diners, s’ha de fer un licitació i tot això 

comporta un procediment. Tot i així creu que es podrà acomplir dintre del termini que 

s’ha previst.  

 

La Sra. Rosa Maria Perez Peidró manifesta que sis mesos es un període molt llarg i ja 

potser ha passat tota la calor més forta. 

 

El Sr. Alcalde explica que hi ha una priorització. 

 

La Sra. Rosa Maria Pérez Peidro, manifesta que hi havia una partida de “altres” i 

pregunta que si aquesta partida es pot destinar a algunes de les propostes que s’han 

exclòs.  

 

El Sr. Alcalde diu que s’ha de ser respectuós i que les regles del joc eren les que eren.  

 

Hi ha moltes actuacions importants i si s’han desestimat actuacions per superar  

100.000€ és perquè el límit de les actuacions per poder ser tingudes en compte estava 

en aquesta xifra. 



 

  

PROJECTE CAN GAZA  

 

El Sr. Alcalde, manifesta que  a Alella hi ha aproximadament unes 60 entitats. En 

aquests mandat hi havia la voluntat de donar equitat entre les entitats, per això es va fer 

el reglament d’Entitats. Hi ha una voluntat de donar un accés d’espais d’ús a les entitats.  

Can Gaza es un espai de seu d’entitats però es vol donar una volta per a fer un viver 

d’entitats. Serien uns espais per fer trobades, reunions etc. Les entitats ja han fet unes 

manifestacions sobre les necessitats dels usos dels espais i emmagatzematge. A banda 

també hi ha la problemàtica de que hi ha entitats que manifesten que no hi ha espai per 

l’aforament que tenen.  

 

Totes aquestes dades està en mans d’un despatx d’arquitectes per fer una proposta de 

com caldria resoldre la situació de l’espai de Can Gaza. 

 

El Sr. Alcalde manifesta que s’anirà informant de resultats. 

 

AGORA ALELLA-LA MIRALDA  

 

El Sr. Alcalde informa que fa uns dies es va fer la presentació del projecte Agora Alella-

La Miralda. 

 

Informa que l’Ajuntament d’Alella ha estat treballant amb conjuntament amb quatre 

entitats mes que són: Institut Català de la Salut – MN, la Universitat Autònoma de BCN, 

Institut Germans Trias i Pujol  i El Campus Can Ruti, Tecno Campus Mataró,  

 

El dijous passat es fa presentar i signar un protocol d’intencions per promoure un 

“Àgora”, com espai per a la millor de la salut comunitària. La intenció que aquest espai 

estigui ubicat a Alella en la Miralda.  L’Ajuntament una vegada percebi la masia de La 

Miralda, com a sol d’equipaments el posarà a disposició per a aquest espai Àgora Alella 

la Miralda. Aquest centre no està pensat únicament en Alella, sinó en litoral del Nord de 

Barcelona.   

 

Pel que fa al calendari serà aproximadament els anys 2025-2026. En el 2024 hi haurà 

un primer aterratge del campus Can Ruti. 

 



 

Del que s’està parlant exactament és que hi ha un acord entre les cinc entitats per 

promoure aquest Agora com a centre d’interès per la recerca, la innovació, la formació i 

la emprenedoria. Es un acord per aprofitar uns espais públics.  

 

El Sr. Alcalde explica que l’any 2014 es va aprovar el POUM. En aquest instrument és 

on s’indica què pot passar i què es pot fer. Per sota del POUM estan els Plans Parcials.  

 

Es tracta de zones en què es preveu una transformació per passar sol a urbà i per a 

aconseguir certs objectius de poble. Bàsicament tenim dos: el Pla Parcial de la Serreta 

i el Pla Parcial de la Miralda.  

 

El objectius en el Pla Parcial de la Serreta és aconseguir habitatge social i una bossa 

important d’equipaments. Pel que fa al Pla Parcial de la Miralda era aconseguir activitat 

econòmica. Alella va decidir que no volia sol industrial, però tampoc no vol ser un poble 

merament dormitori. Vol tenir una activitat econòmica amb valor afegit.  

 

El Pla parcial de la Miralda que va aproximadament i a grans trets des de l’autopista fins 

la benzinera i des de la carretera fins a Can Torres.  Aquest sector es divideix amb dos 

parts, des del Torrent de Rials cap amunt una gran zona verda publica, la Masia i la 

previsió d’un gran parc empresarial. A sota  del Torrent de Rials hi ha una previsió d’uns 

60 habitatges dels quals 24 són socials i una previsió de sol comercial.  

 

Com s’ha dit és una aplicació directa del POUM que dona uns drets sobre aquella zona, 

que anirà avançant o no segons la voluntat dels agents privats. 

 

El que s’ha explicat és el tema urbanístic. El que vol fer l’Ajuntament pel que fa a Àgora 

Alella-La Miralda, és capitanejar el contingut del parc empresarial. 

 

El Sr. Javier Metzger Torelló pregunta si quan es parla de parc empresarial es parla de 

la part publica o de la part d’oficines.  

 

El Sr, Alcalde manifesta que l’interès de l’Ajuntament d’Alella és influir en tot. 

L’Ajuntament el que posa sobre la taula són els 2000 m2 de la masia més 24.000 m2 

més de sostre que serien públics com sol d’equipaments. 

 

El Sr. Asensio Martinez Ruiz manifesta que recorda que a la Miralda hi havia prevista 

una estació de tren. Pregunta que al Sr. Alcalde que li pot dir d’aquest tema. 



 

 

El Sr. Alcalde manifesta que la Generalitat té en la zona de la Miralda una reserva on no 

es pot construir, en previsió a una futura estació de tren soterrada. 

 

El Sr. Asensio Martinez  també indica que des de  que es va treure el peatge  hi ha molta 

mobilitat de vehicles que circulen per Alella, i creu, que aquest nou nucli empresarial 

crearà molta més mobilitat. Creu que tot això s’està estudiant tot i que aquest problema 

no depèn només de l’Ajuntament d’Alella. 

 

El Sr. Alcalde explica que  amb l’alliberament de l’autopista hi ha un compromís de la 

Generalitat de  fer una rotonda a la sortida del peatge, la previsió es per a l’anualitat del 

2024. Hi ha un acord de que quan la Generalitat tingui redactat el projecte, l’Ajuntament 

d’Alella avançarà els diners per executar-les.  

   

La Generalitat  també té un compromís per obrir un accés per l’autopista  per l’àrea de 

descans de Teià. Un altre accés/ sortida de l’autopista serà per on està la benzinera, es 

a dit entre Teià i Premia.  

 

Amb totes aquestes obres s’allibera molt l’accés per Alella. 

 

Creu que la previsió de totes aquestes obres serà pel 2027. 

 

El Sr. Daniel Rodríguez Struve, pregunta que si hi ha previst fer una deixalleria per Alella  

en la zona de la Miralda. 

 

El Sr. Alcalde  respon que  actualment la deixalleria esta mancomunada entre Masnou, 

Alella i Teià.  Es cert que hi ha una reserva d’espai de “Serveis Tècnics” i que sempre 

s’ha pensat que estaria be tenir un a deixalleria. Les nostres dades com a poble, d’ús 

de la deixalleria, son molt inferiors a les de les poblacions veïnes. Això es degut a que 

ens queda molt lluny.  

 

De moment Masnou i Teià no han manifestat interès per mancomunar el servei en 

aquest indret. A dia d’avui no pot dir si aquesta deixalleria es farà o no. 

 

El Sr. Francesc Lluch Prat manifesta que, en referència a Can Gaza, ell va reivindicar  

un espai, unes vitrines o una cosa així, perquè la gent pugui saber on han estat les 

associacions que van pel territori. A aquestes associacions els hi donen records de les 



 

seves estades en altres poblacions i creu que estaria be tenir un lloc visible per la 

població on poder-los mostrar.  

 

El Sr. Alcalde manifesta que el que està sol·licitant en l’espai de Can Gaza no es pot fer.  

 

El Sr. Àngel Cayuela Carrasco, manifesta que el que ell esta demanant no és per el 

Casal de Gent Gran, el que demana és per a Alella. Que demana un local gran que sigui 

per tota Alella. Que el Casal de Gent Gran, que ell presideix rep mes de 400 persones 

setmanals. 

 

El Sr. Alcalde  manifesta que del que es tracta es de que el que es faci sigui possibilista 

i factible.  

 

El Sr. Alcalde  manifesta que properament vol convocar una nova reunió del Consell de 

Poble, i convida als presents que: 

 

 Manifestin quins temes es volen tractar en el consell de Poble. 

 Quina es la funció que creuen ha de tenir el Consell de Poble.  

 

Així mateix, manifesta que rebran un correu electrònic en el qual es facilitarà el 

Reglament del Consell de Poble. 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 21:18 

hores, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretària, CERTIFICO 
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